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MØTEPROTOKOLL  
 

Våler kontrollutvalg 2019-2023 
 
Dato: 13.3.2023 kl. 08.30 – 14.30 
Sted:    
Arkivsak: 18/00082 
  
Tilstede:  Geir Thomas Finstad (BVS) - leder 

Hans Johan Finne (SP) – nestleder 
Unni Langmoen (FOLI) 
Egil Olav Hansen (SV) 
Åse Pedersen (AP) 

  
Møtende 
varamedlemmer: 

 

  
Forfall:   
  
Andre: Ordfører May Liss Sæterdalen til sak 15/23 

Kommunedirektør Anniken Baksjøberget til sak 13 og 14/23 
Rektor Vålerskolen til sak 16/23 
Revisjon Øst til sak 16 og 17/23 
Pleie- og omsorgssjef til sak 19/23 
  

  
Protokollfører: Utvalgssekretær Anne Haug 
  

 
 
 
 
SAKSKART  Ca. 

kl. 
Hvem 
deltar 

Saker til behandling  

12/23 19/00008-
11 

Sak V-12/23 Referater, orienteringer og 
diskusjoner 08.30  

13/23 18/00046-
145 

Sak V-13/23 Samtale med 
kommunedirektør 08.45 Kom.dir. 

14/23 18/00046-
146 

Sak V-14/23 Oppfølging av politiske 
vedtak m.m., jf. sak 04/23 09.30 Kom.dir. 
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15/23 18/00067-
68 Sak V-15/23 Samtale med ordfører 10.00 Ordfører 

  LUNSJ 10.45  

16/23 18/00046-
147 

Sak V-16/23 Orientering fra 
administrasjonen 11.45 

Kom.dir 
eller den 
hun 
delegerer 
Revisjon 

17/23 18/00153-
65 

Sak V-17/23 Vurdering av bestilling av 
undersøkelse 12.30 Revisjon 

18/23 18/00104-
63 Sak V-18/23 Eventuelt 13.00  

19/23 20/00008-
7 

Sak V-19/22 Besøk på og orientering fra 
Våler omsorgssenter 13.30  

 
 
 
Det var ingen merknader til innkallingen eller sakslisten. 
 

UNDERSKRIFTER:  
Vi bekrefter at møteboken, som vi har signert, er ført i samsvar med det som ble bestemt på 
møtet. 
  

 
 

  
 

 

  
 

 

 
 

  

 
 

UTSKRIFTER: 
Møtebok er sendt til: Kontrollutvalget, ordfører, kommunedirektør/rådmann, Revisjon Øst 
IKS og lokalpressen. 
Innkallinger og møtebøker ligger også på www.konsek-ost.no under hvert kontrollutvalg/ 
«Møter». 

  

http://www.konsek-ost.no/


 3  

Saker til behandling 

Sak V-12/23 Referater, orienteringer og diskusjoner 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 12/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget tar referatene og informasjonen til orientering. 
 
 
Saksframstilling: 
▪ Gjensidig orientering fra kontrollutvalgsmedlemmene (hvert enkelt medlem 

forbereder en orientering til de øvrige). 
 
o Saker fra formannskapet – Geir Finstad 
o Saker fra kultur og oppvekst – Åse Pedersen  
o Saker fra miljø, plan og teknisk – Hans Johan Finne  
o Saker fra helse og omsorg – Unni Langmoen 
o Regnskapssaker – Egil Olav Hansen 
 

▪ Kommunestyrets saker og vedtak. 
▪ Referat fra kommunestyremøte. Kontrollutvalgets medlem i KS ev. 

kontrollutvalgets leder oppfordres til å orientere om sakene i møtet, spesielt 
kontrollutvalgets saker. 

▪ En oppdatert oversikt over oppfølging av KU-saker er en del av tiltaksplanen i 
hvert kontrollutvalgsmøte. Endelig oppfølgingsliste er vedlagt kontrollutvalgets 
årsrapport som legges ut på www.konsek-ost.no/kontrollutvalgene/våler 
under «Sentrale dokumenter». 

▪ Eventuelle mediesaker. 
▪ Innspill fra kontrollutvalgsmedlemmene, tiltaksplanen og temaer  
▪ Tilsynssaker fra andre offentlige myndigheter: Sekretariatet orienterer 

fortløpende om eventuelle tilsyn og tilsynsrapporter i møtene, jf. 
Statsforvalterens tilsynskalender  

 
 
 
Møtebehandling 
Det ble gitt en orientering fra de ulike utvalgene. 
 
 
Votering 
Det var ingen forslag til endring av vedtak. Vedtaket var enstemmig. 
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget tar referatene og informasjonen til orientering. 

http://www.konsek-ost.no/kontrollutvalgene/vaaler
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Sak V-13/23 Samtale med kommunedirektør 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 13/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget tar samtalen med og redegjørelsene fra kommunedirektøren til 
orientering. 
 
 
Saksframstilling: 
Kontrollutvalget inviterer kommunedirektør Anniken Baksjøberget til en samtale hvor 
vi kan diskutere generelle problemstillinger i Våler kommune. Kontrollutvalget ber om 
at kommunedirektøren orienterer om saker som hun anser som relevante for 
kontrollutvalgets arbeid.  
 
Det er visse temaer som vil være naturlig å gjennomgå i samtalen med 
kommunedirektøren:  

o Kontrollutvalget ønsker en orientering fra kommunedirektøren om 
den økonomiske situasjonen i kommunen, inkludert viktige forhold i 
investeringsregnskapet. Naturlig å bruke tertialrapportene til slik 
orientering. 

o Orientering om anmeldelser og varslinger dersom de er alvorlige, 
gjentakende (avtegner et mønster) eller dersom de må anses å 
være av spesiell interesse for kontrollutvalget.  

o Orientering om åpnede tilsynssaker (ikke ordinære varslede tilsyn) 
siden forrige møte (enhet, sak/tema (ikke navn)). 

o Oppfølging av særskilte KS-saker.  
o Orientering om sykefraværet i kommunen dersom dette har en 

generell stigende tendens og/eller man har en tydelig negativ 
utvikling på enkelte enheter  

 
Dersom det er spesielle temaer kontrollutvalget ønsker en nærmere orientering om, 
får kommunedirektøren en bestilling i god tid før møtet. Bestillingen etterstrebes å 
være så spesifikk som mulig når kontrollutvalget ber om spesiell informasjon i en sak. 
Informasjonen som etterspørres må anses som relevant for kontrollutvalgets 
oppgave, ansvar og myndighet.  
 
 
Møtebehandling 

• Prosjekt Rusta for framtida – turnus for helse, fortsatt muligheter til forbedring 
• Inntekt fra konsesjonskraft – pengene ble trukket tilbake 
• Økonomi – fortsatt regnskap i minus (2022), men mindre bruk av 

disposisjonsfondet enn planlagt 
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• Store overskridelser på barnevern, bekymring for manglende 
virksomhetsstyring 

• NAV-avtalen er ennå ikke underskrevet 
• Sykefravær – totalt 9,5 %  
• Ingen nye varslingssaker – reviderte rutiner for varsling  
• TIFU – Margrete Smørbøl, Virksomhetsleder ga en kort orientering om 

virksomheten. Private håndkasser blir brukt i svært liten utstrekning, nå bruk 
av kort som verge har kontroll over. På TIFU har man ingen felleskasser.  

• Én anmeldelsessak – god oppfølging, saken er løst på en god måte 
• Ny rektor på plass – veldig positivt 

 
 
Votering 
Det var ingen forslag til endring av vedtak. Vedtaket var enstemmig 
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget tar samtalen med og redegjørelsene fra kommunedirektøren til 
orientering. 
 
 
[Lagre]  
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Sak V-14/23 Oppfølging av politiske vedtak m.m., jf. sak 04/23 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 14/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget tar kommunedirektørens redegjørelse til orientering 
 
 
Saksframstilling: 
Ett av kontrollutvalgets oppgaver er å undersøke om kommunen har etablert en 
betryggende og hensiktsmessig internkontroll. Dette kan kontrollutvalget gjøre på 
flere måter. Som del av denne oppgaven ønsker kontrollutvalget én gang i året en 
orientering om hvordan kommunestyrevedtak blir fulgt opp av kommunedirektøren, 
samt informasjon om hvilke rutiner/systemer kommuneadministrasjonen har som 
sikrer oppfølging av de politiske vedtakene. 
 
Kontrollutvalget vurderer også behovet/ønsket om å undersøke hvordan enkelte 
behandlede kommunestyrevedtak er fulgt opp av administrasjonen i året som er gått. 
 
Saken stod oppført på forrige møte i kontrollutvalget, den 30. januar sak V-04/22.  
 

Møtebehandling 
Kommunedirektøren meldte frafall til møtet. Cathrine Dahlen presenterte kort 
kommunens rutiner for oppfølging og listen over oppfølging av 
kommunestyrevedtak. 
 
Kommunedirektøren bes i neste møte om å orientere nærmere om 

• Delegeringsreglementet 
• Planstrategien 

Enkelte av sakene fra oppfølgingslisten må også kommunedirektøren orientere 
nærmere om på neste møte. 

 
Vi har derfor invitert kommunedirektør Anniken Baksjøberget til gi en orientering i 
saken. 
 
 
Møtebehandling 

• Revidert delegeringsreglement – må likevel gjennomgås på nytt etter valget  
• Planstrategien – i gang med Kommuneplanens samfunnsdel  

 
Ellers ingen politiske vedtak som ikke er fulgt opp. Oppfølgingslista er «grønn».  
 
 
Votering 
Det var ingen forslag til endring av vedtak. Vedtaket var enstemmig. 
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Vedtak  
Kontrollutvalget tar kommunedirektørens redegjørelse til orientering 
 
 
[Lagre]  
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Sak V-15/23 Samtale med ordfører 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 15/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget tar samtalen med ordføreren til orientering. 
 
 
Saksframstilling: 
Kontrollutvalget inviterer ordfører May Liss Sæterdalen til en samtale hvor det kan 
diskuteres generelle problemstillinger i Våler kommune.  
 
Som et fast punkt tar vi med spørsmålet om det er noe som ordfører ønsker å bringe 
videre til kontrollutvalget fra kommunestyret, eller om det er andre forhold som 
kontrollutvalget bør gjøres oppmerksom på? 
 
 
Møtebehandling 

• Transportkonferansen 7. februar – mye fokus på Mjøsområdet, Solør 
usynliggjort – en jobb å gjøre 

• Hyttekonferanse 9. februar (Skogmuseet) – bærekraftig hytteutbygging 
• Strategikonferansen Innlandet (KS)  
• AFT-plasser. Kutt i 10 plasser på Våler vekst – dialogmøte med NAV  

Innlandet 
• Solidaritetsmarkering i kirken 25. februar 
• Kommunepolitisk Toppseminar – klima, fornybar energi 
• Salg av Nordhagen skole – vært noe kritikk av KS-vedtak, dialogmøte 

 
 
Votering 
Det var ingen forslag til endring av vedtak. Vedtaket var enstemmig.  
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget tar samtalen med ordføreren til orientering. 
 
 
 
[Lagre]  
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Sak V-16/23 Orientering fra administrasjonen 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 16/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
 
 
Saksframstilling: 
Kommunenes kontrollutvalg skal på vegne av kommunestyret ha tilsyn med hele den 
kommunale forvaltningen. For å kunne utøve sitt tilsyn, er det viktig at kontrollutvalget 
har god kjennskap til kommunens virksomhet, og i den forbindelsen ønsker de bl.a. 
en orientering om de forskjellige enhetene og de ulike oppgavene i kommunen. 
 
Kontrollutvalget fikk en orientering fra barnevernstjenesten vedr. oppvekstreformen i 
møte den 5.12.22 jf. sak V-49/22. Her ble det formidlet viktigheten av at kommunen 
selv (barnehage, skole og helsetjenester) må ta mer ansvar og iverksette tiltak med 
tidlig innsats og forebygging, herunder også all oppfølging og finansielt ansvar for 
fosterhjem. Reformens mål er at:  

� Kommunene skal styrke arbeidet med tidlig innsats og forebygge  
� Hjelpen skal bli bedre tilpasset barn og familiers behov  
� Økt kompetanse og kvalitet  
� Rettsikkerheten til barn og familier skal bli godt ivaretatt  
� Ressursbruken og oppgaveløsningen i barnevernet skal bli mer effektiv  

 
I den forbindelse har kontrollutvalget bedt om en orientering om hvordan kommunen 
er rustet for, og på hvilken måte kommunen er i gang med, å følge opp 
oppvekstreformens krav som trådte i kraft fra 1.1.22.  
 
Vi har bedt kommunedirektøren eller den hun delegerer, til møte å gi en orientering i 
saken.  
 
 
Møtebehandling 
Nyansatt rektor ved Våler barne- og ungdomsskole møtte til saken på kort varsel, da 
han ikke hadde fått beskjed om møtet.  
Presentasjonsrunde. Orienteringen var ikke forberedt fra rektors side, men han ga 
likevel utvalget god informasjon om ståa.  

• Møte med SLT. Barnevernet skal fortsatt jobbe reaktivt, men andre 
tjenesteområder skal jobbe proaktivt (forebyggende) 

• Prosessen med oppvekstreformen er satt i gang, men ikke landet. Økonomisk 
utfordring – vi må få øremerkede midler  

• FMS – selv om barnevernet har et overforbruk, får vi gjort lite med det 
ettersom de bedriver lovpålagte tjenester   

• Som nyansatt rektor - opptatt av å sette kurs for storskolen 
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• Oppvekst og forebyggende må være tett på foreldrene slik at de får god 
veiledning – hverdagsmestring 

• Det må bli et bedre samarbeid med barneverntjenesten   
 
 
Votering 
Det var ingen forslag til endring av vedtak. Vedtaket var enstemmig.  
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
 
 
[Lagre]  
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Sak V-17/23 Vurdering av bestilling av undersøkelse 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 17/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget tar saken til orientering.  
 
 
Saksframstilling: 
I kontrollutvalgsmøte 30.1.23 jf. sak V-11/23 ble det diskutert om det skal bestilles en 
undersøkelse av igangsetting av Oppvekstreformen i Våler kommune.   
 
Kontrollutvalget tar en diskusjon i saken, og revisjon er invitert.  
 
 
Møtebehandling 
Det er ingen tvil om at det er store utfordringer på dette feltet. Den reelle 
iverksettelsen med oppvekstreformen har ikke startet opp.  
 
På bakgrunn av den informasjon kontrollutvalget tidligere har fått fra Solør 
barneverntjeneste og dagens orientering fra rektor, er utvalget bekymret for hvordan 
kommunen (barnehage, skole og helsetjenester) skal kunne ivareta det ansvaret – 
herunder iverksettelsen av tiltak med tidlig innsats og forebygging, som 
oppvekstreformen krever.  
 
Pr. i dag har imidlertid ikke kontrollutvalget penger på sitt budsjett til en  
Forvaltningsrevisjon/undersøkelse av dette i 2023. Det er imidlertid viktig at 
kommunestyret blir informert om ståa.  
 
 
Votering 
Det var forslag til endring av vedtak. Vedtaket var enstemmig.  
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget tilrår at kommunedirektør, sammen med barneverntjenesten og 
rektor, så raskt som mulig informerer kommunestyret om status på  
oppvekstreformen i Våler kommune, og de økonomiske utfordringene kommunen har 
på dette feltet.  
 
[Lagre]  
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Sak V-18/23 Eventuelt 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 18/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Saken fremmes uten forslag til vedtak. 
 
 
Møtebehandling 
Ingen saker under Eventuelt. 
 
Votering 
Ingen.  
 
 
Vedtak  
Ingen vedtak 
 
 
[Lagre]  
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Sak V-19/22 Besøk på og orientering fra Våler omsorgssenter 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Våler kontrollutvalg 2019-2023 13.03.2023 19/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
 
 
Saksframstilling: 
Kommunenes kontrollutvalg skal på vegne av kommunestyret ha tilsyn med hele den 
kommunale forvaltningen. For å kunne utøve sitt tilsyn, er det viktig at kontrollutvalget 
har god kjennskap til kommunens virksomhet, og i den forbindelsen ønsker de bl.a. 
en orientering om de forskjellige enhetene og de ulike oppgavene i kommunen. 
 
Kontrollutvalget har sagt i sin tiltaksplan at de ønsker en orientering fra Våler 
omsorgssenter, og vi har bedt Torunn Syversen om å komme og orientere i saken. 
 
 
Møtebehandling 
Pleie- og omsorgssjef Torunn Syversen tok imot utvalget på omsorgssenteret.  Hun 
ga utvalget en god informasjon om tilstanden og virksomheten ved senteret og i 
hjemmetjenesten, og om de oppgaver og utfordringer de ansatte møter i hverdagen. 
Hun opplever at de ansatte trives og at kommunen er en god arbeidsgiver.  
 
Hun mener helse- og omsorgssituasjonen i Våler kommune er god og at de klarer å  
gi et godt og tilstrekkelig tilbud til ulike brukere, men rus/psykiatri er en utfordring.  
 
Kontrollutvalget var fornøyd med orienteringen og takket for at de ble tatt imot.  
 
 
Votering 
Det var ingen forslag til vedtak. Vedtaket var enstemmig.  
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
 
 
[Lagre]  
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